
ACTA DEL CONSELL ORDINARI 
DE BENESTAR SOCIAL 1/2023 

 
Data: 19/04/2023 
Lloc: Saló de Sessions 
Hora 19.00 hores 
 

 
OÏENTS 

 
EXCUSEN ASSISTÈNCIA 

 
 
 

Ordre del Dia 
1- Aprovació acta anterior 
2- Convocatòria de subvencions 
3-  
4- Programa Olesa al carrer 
5- Nova entitat: Associació de familiars de  Llobregat 
6- Caminada inclusiva 
7-  
8- Precs i preguntes 

 

Desenvolupament del Consell  

El Consell comença a les 19.01 hores. 
 

1- Aprovació acta anterior 
consell amb la rovació d ense cap esmena. 

 
2- Convocatòria de subvencions 

La Cap de Serveis Socials, Margarita Ruiz, informa que les subvencions directes ja 

Assistents Entitat/càrrec 

Jordi Martínez Vallmitjana Regidor - president 

Margarita Ruiz Bobé Cap de Serveis Socials 

M. Montserrat Muñoz Montoro Cap de Participació Ciutadana 

Sara Valls Durán Assoc. Voluntaris d  

M. Cinta Foguet Oleart Càrites 

M. Carme Alonso Bonalls AIC Voluntariat Vicencià 

Griselda Sanahuja Escribà Creu Roja 

Elisa Redal Linares Dones i Progrés 

Marisa Rodríguez Dones i Progrés 

Olga Solà i Rivera Secretària 

Assistents Entitat 

Mercè Rull  

Montse Vergara  

Assistents Entitat/Departament 

Rosa M. Lleonart Hijas de Maria Religiosas de las Escuelas Pías 

Carme Jorba Picanyol Ariadna 



 
Coincideix amb les rsitat-

 
Pel que fa a les directes, es poden anar presentant els projectes des del mes de 
gener. 

nviat alguns ítems en les bases per tal de 
potenciar les entitats que fan projectes en el municipi. La resta, són les mateixes 
dels darrers anys. 
  

3-  
El regidor de Benestar Social i president del consell, Jordi Martínez, comenta que el 

que és preocupant i que ja es va informar just després de 

substituir. El que es preveu és que tot el menjar que arribava no se suplirà amb les 
targetes moneder. 
preocupació.  
Per la seva part, Griselda Sanahuja, de Creu Roja, confirma que no tenen gaire 
informació perquè no es facilita. És segur que desapareixen els quilos que es reben 
ara, gestionats pel Voluntari Vicencià, i volen fer una transformació amb targetes i 
que ve amb uns requisits més estrictes: un dels més evidents és que han de ser 
famílies amb fills a càrrec

entitats i espais per assegurar els lots ent. Amb el traspàs 
de quilos a aliments és on es perd. 

 i forçar perquè arribi la informació que està 
sobre la taula de les dues entitats municipalistes (Associació i Federació) juntament 
amb la Generalitat. 
M. Carme Alonso, del Voluntariat Vicencià, pregunta La 

del covid ja es va passar de tres fases a dues i es mantenen aquest any. Ara bé, 
afegeix que, potser, facin una darrera remesa de romanents sobrants, però no és 
segur. 
La Cap de Benestar Social comenta que cal parlar sobre el que significa això, que 

oder 
resoldre la situació. 
E -ho tot a 

 
Per Martínez, no hi ha pressupost suficient per suplir els quilos, per la qual cosa, 
s . 
La Griselda continua dient que una proposta 

. Ara bé, no ho pot 

Barcelona o pagar un transport perquè ho portin ja que no es fan responsables de la 
 

benefici és important. En aquest punt, el regidor afege

benvingudes.  
de que la realitat a Olesa és la 

de tots e unya.  

tenir alguna directriu i, sinó, tenir previst pressupostàriament com suplir-ho i que es 



pugui dir alguna cosa i fer el contacte amb el Gran recapte, si convé. 
 
Abans de seguir amb el punt següent, el regidor aprofita per comentar el projecte del 

prescripció del CAP per tal de fer recorreguts saludables. I li passa la paraula a la 
Montse Vergara, assi tema

. explica que la idea va sorgir tenint en compte que es feien 
activitats al carrer però hi havia un desnivell que algunes persones no podien salvar 
fàcilment. I es va començar a treballar en apropar els entorns saludables, pensant en 
fer més accessibles els espais existents i fomentar-
urbà però, no només per caminar, sinó per connectar persones, recursos, i en qual 
poder caminar per llocs qu , 
connectar amb entitats del municipi. El projecte va començar amb una volta molt 
simbòlica i arribar a connectar els diferents espais del poble  com el 
natural ció però manca posar la part qualitativa. Descobrir, a 

è hi ha al municipi. 
El regidor afegeix que hi ha més fases  
Elisa xxx, de Dones i Progrés, confirma que, en general, a les persones els hi agrada 
fer xarxa, fer grup. Segons Vergara, manca donar forma, ara bé, ja es poden anar 
detectant coses i que té la intenció de posar per escrit el projecte per tal de donar a 
conèixer la informació. 
 

4- Programa Olesa al carrer 
Martínez recorda que el programa té a veure experiència que es va desenvolupar 
vers el conflicte que hi havia, sobretot, a la plaça de les Fonts amb un grup de 
persones amb trastorn de conductes, consum, salut mental i que eren de difícil 
tractament. Des del punt de vista de seguretat ciutadana se solucionava, 
puntualment, però no aportava solucions a llarg termini. Es va contractar a una 
empresa que ha anat molt bé. Es va portar a terme des de desembre del 2020 fins al 
desembre de 2021.  
Ara bé, el regidor recalca que hi va haver un petit problema i és que, quan es va 
treure a concurs el projecte, va guanyar una empresa diferent  a la que havia estat 
treballant. I, això, ha estat complicat ja que portaven un any de feina, ho havien fet 
bé i, a més, havien generat vincles. I, això, el circuit administratiu no ho contempla. I, 
creu que, en temes de salut i de serveis socials, es pogués valorar. 
Ara bé, la nova empresa, també, ho ha esta fent bé i la prova és que el grau de 

espai ha disminuït molt. 
En aqu onament del programa a les noves representants 
del consell. 
 
      5.- 
Llobregat 
El president del consell presenta la nova entitat i dona la benvinguda a les 
representants de la mateixa, Mercè Rull, presidenta, i Montse Vergara, delegada al 
municipi, que expliquen ssociació va néixer a Olesa, fa uns 25-30 anys, de la 
mà de la Mercè Alert. Actualment, es dona cobertura a tot el Baix Llobregat donant 
servei , tant a les famílies com a les persones afectades per la malaltia: 
taller de la memòria; xerrades; treballadora social; assessorament jurídic, etc,  ser un 

 
estan patint. Cada vegada hi ha gent més jove.  

 
Rull informa que, actualment, disposen de tres centres de dia (El Prat, Cornellà i 



Molins de Rei), un espai Fem Memòria a Sant Boi. Ara bé, realitzen, també, tallers i 
 

donar a conèixer, com es complementen, i anar treballant segons les necessitats 
que es vagin detectant. Tenen un any per anar preparant un projecte i respondre 
millor a les demandes que hi ha aquí. També, afegeix, un component de donar 

sentits.  
Pertanyen a la Federació catalana que ha posat en mar

, que no dona un diagnòstic ja que correspon a la vessant clínica), sinó una 
bateria de test per tal de detectar la possible derivació de fectat. Donar-se a 
conèixer als diferents CAPs i ereix. Rull comenta que, 

 
Martínez pregunta sobre la forma de contacte per si hi ha algú interessat. Es respon 

, juntament amb el número 
de telèfon, als tríptics editats. En aquest punt, Montse Muñoz, cap de Participació 
Ciutadana, comenta que la informació estarà al web municipal igual que estaran 

 
lquen que el que interessa és poder captar les 

necessitats a Olesa i que es puguin adreçar a Vergara com a delegada.  
 
       6.- Caminada inclusiva 
El president informa que, 
caminada inclusiva amb cadires Joëlette, barres direccionals, gossos pigall i 
acompanyament a les persones amb disminució visual. Ruiz afegeix que és una 

organització. Una manera de fer visible aquestes diversitats. La 
r col·laboració de la Policia Local. 
 
       7.-  
El regidor comunica espai de Sant Bernat ja que 
és molt més costós rehabilitar-lo. I pensar en què ubicar en aquest emplaçament, 

que fa temps que es parla. La part 
 

 
Sanauja c Crossing Lives' de Creu Roja 
Catalunya i Monica Das a la Casa de Cultura. La mostra és un recull de fotografies 
sobre persones que viuen al carrer o amb dures situacions i el que descriuen les 
imatges la seva història de vida 

 
 
Martínez informa sobre la sessió de Sostre Cívic que tindrà lloc a la Comunitat 
Min ges que es va quedar la promoció ubicada entre c/ 
Colom i c/ Pau Casals. 

ge a canvi de pagar 
un lloguer o quota fixa al llarg del temps. En cas de voler marxar, es deixa de ser 
soci i es recupera la inversió. El regidor comenta que els ha anat a veure i que estan 

Existeix un conveni 
entre Ajuntament que ha invertit econòmicament per tal que, en cas 
de molta demanda, tinguin prioritat els olesans.  
 



La Griselda pregunta si se sap alguna cosa de les Paüles. El regidor explica que 
-se i que tenim la sort de comptar amb un bon equipament que es 

podrà encabir a 25 persones, amb nou habitacions. Ruiz afegeix que es mira la 
 de 

curta durada ir-hi, amb una sèrie de 
requisits. 
pisos compartits planificant moltes situacions i donar 

emergència, no un habitatge per sempre, sinó de pas, fins que la taula 
mergència no doni una resposta. Es comprometen a fer una visita amb els 

 
 
Sara pregunta si es compta en fer la caminada de la gent gran. La 
tècnica de Benestar Social respon que es valorarà el format ja que sense circuit és 
més ben acollit.  -
ajuntament. Es confirma que, en el pressupost 2023, està contemplat realitzar un 
acte tot i que no el tipus. Una possible proposta seria una caminada per a un 
col·lectiu i la festa oberta a tothom i general. 
 
Valls continua dient que, enguany, es torna a fer la festa del ball en línia, a finals de 
maig pregunta si 
poden comptar-hi. Ruiz comenta que ho parlaran amb el Departament de Salut ja 
que és qui ho tenia en el seu pressupost. 
 

(el darrer abans les eleccions) agraint el temps 
compartit al llarg de quatre anys i enaltint el servei i la feina del personal de Serveis 
Socials del municipi. Per part de les entitats, la responsable de Creu Roja recalca 
que han estat uns anys complicats, sobretot amb el tema covid, i agraeix haver 
tingut, sempre, la porta oberta. Sí que han quedat, algunes coses pendents, com diu 
Martínez, com és el cas de places públiques als centres de dia 
treballat. Informa que es va tenir una reunió amb el Secretari General de la 
Conselleria corresponent, acceptant el dèficit existent. Malauradament, va plegar del 
càrrec i es va haver de tornar a començar.  
 

 
 
       8.- Precs i preguntes 

anat formulant al llarg del consell. 
 
I, sense més temes a tractar sessió a les 20.22 hores del dia de la data. 
 
  


